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ZÁPISNICA 

zo 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 27.2.2023 (pondelok) o 17.00 hodine 

v zasadacej miestnosti na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 

 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Kontrola uznesení 

5. Výsledok verejného obstarávania Vypracovanie projektovej dokumentácie – projekt 

Rekonštrukcia chodníka v obci Rimavská Baňa 

6. Výsledok verejného obstarávania investičného projektu Novostavba chodníka pre zlepšenie 

dostupnosti turistických zaujímavostí obce Rimavská Baňa 

7. Príspevok na spracovanie projektovej dokumentácie v rámci Výzvy na predkladanie ŽoNFP na 

prípravu regionálnych projektov (IROP-PO7-SC76-2022 98) 

8. Trasovanie potrubia kanalizácie v areáli základnej a materskej školy 

9. Dláždenie nádvoria hasičskej zbrojnice 

10. Projekt „Rekonštrukcia evanjelickej fary pre vybudovanie návštevníckeho centra Gotickej cesty 

v Malohonte“ 

11. Poskytnutie dotácie pre ZRPŠ pri Základnej škole s materskou školou Juraja Palkoviča 

12. Odborná príprava hasičských jednotiek  

13. Prenájom prívesného vozíka 

14. Prenájom kultúrneho domu obce Rimavská Baňa 

15. Interpelácie poslancov 

16. Záver 

 

K bodu 1 a) 

Otvorenie v poradí štvrtého a mimoriadne zvolaného zasadnutia obecného zastupiteľstva vo 

volebnom období 2022-2026, ktoré sa konalo 27. februára 2023 o 17:00 hod. mimo plánovaného 

harmonogramu, zvolala a viedla starostka obce Rimavská Baňa Mgr. Elena Polóniová v zmysle 

ustanovenia § 12 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z.n.p..  

Starostka obce informovala, že zasadnutie obecného zastupiteľstva (ďalej len „OZ“) je zo zákona 

verejné, pozvánka bola, ako obvykle, doručená poslancom OZ. Jeho konanie bolo vyhlásené v miestnom 

rozhlase, prostredníctvom obecných SMS, ďalej bola zverejnená na úradnej tabuli a na webovom sídle 

obce v zákonom určenej lehote.  

Privítala všetkých zvolených prítomných poslancov (podľa prezenčnej listiny). Konštatovala, že na 

začiatku zasadnutia boli prítomní všetci 7 poslanci (z počtu 7) a tak bolo od začiatku rokovania obecné 

zastupiteľstvo uznášania schopné.  

 

K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola určená Ing. Jana Oravcová a za overovateľov zápisnice a uznesení 

prítomní poslanci Vladimír Foľk a Ján Račák. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 46/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 2  

Starostka obce poslancom OZ predložila spolu s pozvánkou na plánované 4. mimoriadne zasadnutie 

aj návrh programu, ktorý obsahoval 10 bodov. Hlavným dôvodom zvolania zasadnutia bola potreba 

schválenia zámeru o zapojenia sa do Výzvy na predkladanie ŽoNFP na prípravu regionálnych projektov 

(IROP-PO7-SC76-2022 98).  

Poslanec P. Rapčan navrhol doplniť body 12 – 14. Pôvodne plánovaný program zasadnutia v tomto 

bode doplnili o ďalších 6 bodov. Schválili rokovať o bodoch programu 9 až 16, ktoré dopĺňajú pôvodné 

znenie programu.  

Poslanci iné pozmeňujúce návrhy nemali a schválili vyššie uvedené znenie programu 4. zasadnutia 

bez výhrad.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 47/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 3 

Starostka obce navrhla schváliť za členov návrhovej komisie prítomné poslankyne Ing. Alcnauerovú 

a Mgr. Dovalovú.  

Návrh bol poslancami schválený.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 48/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Ing. Jana Alcnauerová následne predniesla k už prerokovanému bodu 1 b) a 2 návrhy znenia 

uznesení na hlasovanie. 

 

K bodu 4 

Starostka v tomto bode vyhodnotila plnenie uznesení z predchádzajúcich zasadnutí nového 

volebného obdobia 2022 - 2026. Informovala obecné zastupiteľstvo, že: 

Na 1. ustanovujúcom zasadnutí OZ, ktoré sa konalo 14. novembra 2022 boli prijaté Uznesenia 

č. 1/2022 až Uznesenie č. 13/2022 – všetky uznesenia sú ku dňu rokovania 4. zasadnutia splnené. 

 Na 2. zasadnutí OZ, ktoré sa konalo 12. decembra 2022 boli prijaté Uznesenia č. 14/2022 až 

Uznesenie č. 31/2022 – všetky uznesenia sú ku dňu rokovania 4. zasadnutia splnené.  

Na 3. zasadnutí OZ, ktoré sa konalo 2. februára 2023 boli prijaté Uznesenia č. 32/2023 až Uznesenie 

č. 45/2023, z ktorých: 

Uznesenie č. 43/2023 – OZ schválilo zriadenie obecnej knižnice a výmenu okien v malej zasadacej 

miestnosti na prízemí Obecného úradu v Rimavskej Bani - je nesplnené – knižnicu sme zatiaľ len začali 

zariaďovať skriňami, ktoré obec mala k na tento účel k dispozícií. Miestnosť je zatiaľ síce so skriňami 

no prázdna, ďalej obec k obstaraniu a k výmene okien ešte nepristúpila.  

Uznesenie č. 44/2023, OZ schválilo nákup pre materskú školu v čiastke 1 000 € - je nesplnené – 

skriňa sa bude ešte len stavať a to s prísľubom pána Saba, že k činnosti dôjde na prelome mesiaca február 

- marec.  

To bolo k správe pani starostky o plnení uznesení všetko.  

Od poslancov OZ neboli podané žiadne otázky či pripomienky. Starostka obce Mgr. Elena 

Polóniová, vyzvala členov návrhovej komisie na predloženie návrhu uznesenia. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 49/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 5 

Starostka obce pokračovala informatívnou správou o ukončenom procese verejného obstarávania na 

zákazku „Vypracovanie projektovej dokumentácie – projekt Rekonštrukcia chodníka v obci Rimavská 

Baňa“. Nakoľko ide o zákazku na službu malého rozsahu do 10 000 € podľa zákona § 1 ods. 15 Zákona 

č. 343/2015 o verejnom obstarávaní, prieskum trhu na určenie predpokladanej ceny za zákazku a výber 

dodávateľa bol vykonaný prostredníctvom e-mailového oslovenia 3 potenciálnych subjektov.  
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Výber dodávateľa sa uskutočnil po vyhodnotení ponúk 14. februára 2023. Víťazným dodávateľom 

sa stal architekt Ing. arch. Tomáš Petrik z Rimavskej Soboty, ktorý nie je platcom DPH a ponúk najnižšiu 

cenu za zákazku v konečnej výške 2 300 €. Po vyhodnotení mu bola zaslaná 23. februára objednávka.  

Na základe objednávky začal so zameraním chodníka, kde zistil, že časti chodník sú na mape 

katastra posunuté a reálne zasahuje do súkromných priľahlých pozemkov všade, okrem pozemku pána 

V. Foľka. Na katastrálnej mape je vidieť chodník idúc popri hraniciam pozemkov a tak budúca líniová 

stavba by mala viesť súbežne a neprekročiť súkromné pozemky avšak nie je to tak ako to vyzerá. A preto 

sa nám táto skutočnosť môže posunúť proces realizácie a plánovaný harmonogram. Z dôvodu tejto 

skutočnosti, ešte pred tým ako bude začaté stavebné konanie, musíme požiadať geodeta na presné 

geometrické zameranie a následné pristúpiť k vysporiadaniu pozemkov až potom môže dôjsť 

k inžinierskym činnostiam, získaniu povolení a následnému začatiu stavebného konania.    

Ďalej informovala, že s pánom L. Belkom, by bolo možné vyriešiť vysporiadanie pozemkov 

zámenou. S určitosťou pôjde o vysporiadanie s p. Lukášom Belkom, Miroslavom Belkom, rod. 

Fikezovou, SSC a p. Moldovanom. Všetky tieto parcely sú podľa zistených informácií od projektanta 

maximálne 7m2 – 16 m2, presnosť budeme vedieť až po geom. zemeraní. Aj keď to nie sú veľké parcely, 

keďže chceme žiadať o nenávratné financovanie je potrebné ich vysporiadanie.  

Poslanci OZ zobrali informácie a správu o výsledku verejného obstarávania na projektovú 

dokumentácia na vedomie.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 50/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 6 

 Pokračovali v téme výsledku verejného obstarávania investičného projektu s názvom projektu 

„Novostavba chodníka pre zlepšenie dostupnosti turistických zaujímavostí obce Rimavská Baňa“ 

o ktorom jednali aj na predchádzajúcom II. zasadnutí OZ v bode 9. Dňa 1. februára 2023 bola vo vestníku 

podaná otázka po vysvetlení prebehlo korigendum a predĺženie harmonogramu. Nakoľko sú už známe 

výsledky z procesu verejné obstarávania vyhlásenej zákazky zadanej cez Vestníku č. 16/2023 pod číslom 

2238 – WNP zo dňa 24.01.2023, bol tento bod zaradený do programu.  

Starostka obce informovala, že do výzvy sa zapojilo až 8 hospodárskych subjektov, ktorí zaslali 

súťažné cenové ponuky. Predpokladaná hodnota zákazky (PHZ) bola určená rozpočtom projektanta 

v sume 60 503,18 €. Výsledná a víťazná cenová ponuka bola od fi KAPE plus, s.r.o. v ponúknutej 

konečnej cene za dielo 49 573,20 €. Táto suma je markantne nižšia, ide o ponuku takmer o 11 tis. eur 

nižšiu ako bola PHZ. Po oboznamovaní sa s ich prácou a referenciami ide o rimavsko-sobotskú firmu, 

ktorá sa špecializuje a vyrába dlažbu z mačacích kociek napr. pre Banskú Štiavnicu. Majú vraj aj veľa 

zákaziek na rekonštrukcie a vybudovania chodníkov v Rimavskej Sobote. Zmluva pod evidenčným 

číslom obce 3/2023 bola s firmou podpísaná 15. februára 2023. Stavbu budú vykonávať v dvoch etapách. 

1. časť stavby bude prebiehať od mosta pri hasičskej zbrojnici až po mostík pri rodinnom dome 

Slávikovcov, kde bude nový prechod pre chodcov. 2. časť stavby bude prebiehať od rodinného domu 

Slávikovcov pri mostíku až po rodinný dom Bagačkovcov – oproti Komunitného centra.  

Poslanec I. Bagačka mal dotaz na zabezpečenie stavebného dozoru.  

Starostka obce informovala, že po predchádzajúcej skúsenosti so stavebným dozorom pri stavbe 

rekonštrukcie existujúceho parkoviska pod evanjelickým kostolom, opäť oslovila Ing. Jaroslava Hecka 

z Tisovca, ktorý vykoná stavebný dozor vrátane technickej pomoci pri realizácii stavby s názvom 

"Novostavba chodníka v obci Rimavská Baňa" za priaznivú cenu 200 €/každomesačne za vykonávanú 

službu až do dokončenia zhotovenej stavby. 

Poslanci zobrali informatívnu správu o verejnom obstarávaní a uzatvorení Zmluvy č. 3/2023 o dielo 

s fi KAPE plus, s.r.o. na vedomie.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 51/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 7 

Rokovanie pokračovalo hlavným bodom tohto zvolaného obecného zastupiteľstva. Téma tohto bodu 

bola prerokovaná aj na predchádzajúcom zasadnutí, kde sa poslanci neuzniesli a posunuli ho na 

prerokovanie na mimoriadne zvolané zasadnutie OZ, keď sú jasnejšie skutočnosti spojené s verejným 
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obstarávaním, podmienkam a procesom podávania ŽoNFP, schvaľovaním kooperačnou radou 

a zámerom.  

Starostka obce informovala, že prieskum trhu na projektovú dokumentáciu a komplexné 

vypracovanie ŽoNFP vrátane predloženia vykoná interná zamestnankyňa obce Ing. Oravcová, ktorá je 

zamestnaná prostredníctvom projektu z Operačného programu EVS „Podpora koordinačných 

a implementačných kapacít regionálneho rozvoja“ v obci a nebudeme využívať externé dodávateľské 

služby. Výsledky verejného obstarávania resp. prieskumu trhu na zákazku malého rozsahu boli 

predmetom rokovania 5 bodu tohto programu.  

Starostka obce ďalej informovala o projektovom zámere predloženia projektu s názvom projektu 

„Podpora vypracovania projektovej dokumentácie – projekt Rekonštrukcia chodníka v obci Rimavská 

Baňa“ pre zapojenie sa do Výzvy na predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspevok a prípravu 

regionálnych projektov, kód výzvy: IROP-PO7-SC76-2022-98 a informácie o podmienkach poskytnutia 

príspevku definovaných výzvou.  

Poslanci po informovaní o procese obstarávania projektovej dokumentácie a podmienkach výzvy 

bez akýchkoľvek výhrad schválili zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie 

realizovaného projektu vo výške 115 €, ktorých výška bola stanovené ako rozdiel celkových 

oprávnených výdavkov projektu vo výške 2 300 € a žiadaného NFP vo výške 2185 € a zabezpečenie 

financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu obce. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 52/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 8 

Ďalej prítomní rokovali o zistenej skutočnosti pri vykonaných geodetických zameraniach p. Čajka 

v areály ZŠ Juraja Palkoviča. Starostka obce informovala, že popod plánované nové stavebné pozemky 

vedie nejaká kanalizácia, no nik netuší o akú kanalizáciu ide a či je vôbec funkčná. Považuje za dôležité 

zistiť pred vyhlásením verejnej obchodnej súťaže a predajom stavebných pozemkov o akú kanalizáciu 

ide, inak bude na jednom z pozemkov ťarcha. Možno tadiaľ ide dažďová kanalizácia, možno trativod 

pri najhoršom ide o splaškovú kanalizáciu. Obec už začala konať a zisťovať. Sondou zistili, že 

v šachtách je mokro avšak nejde tadiaľ nič husté čiže o splašky pravdepodobne nepôjde. Prvá šachta 

začína za telocvičňou ZŠ cca 5 m smerom na Fľakovú pod rodinný dom Lubajovcov. Jedna vetva ide aj 

pod bývalým motorestom.  

Ďalšia vetva smeruje cez rodinný dom Bagačkovcou a vedie dole k rodinnému domu L. Belka, kde 

buduje pálenicu. Vraj tou stranou ide trativod z betónovým kanálom smerujúc pod chodník pri L. Belka. 

Informovala, že ani rodina Bagačková ani Belková nevedia kam trativod cez nich smeruje a ide. 

V budúcnosti, keď bude obec rekonštruovať chodník a vyberieme starý asfalt budeme odvodňovať 

chodník do vpustí popod chodník, ale tento trativod nevedno kam vedie a kde končí alebo kde sa ďalej 

napája.  

Ing. Alcnauerová konštatovala, že septiky sú zakázané aj pán Belko, ml., keď bude stavať pálenicu 

bude musieť obstarať nie septik, ktorý vypúšťa odpadovú vodu do povrchových alebo podzemných vôd 

ale žumpu na zachytávanie odpadových vôd a osobitných vôd bez ich ďalšieho vypúšťania do 

povrchových alebo podzemných vôd.  

Starostka dodala, že v 50 rokoch boli povolené septiky a s nimi spojené trativody už sú ale nelegálne. 

Pod novým chodníkom pôjde len dažďová kanalizácia, ktorá bude odvodňovať chodník priamo pod ním, 

všetky bočné prípojky, budú odstavené ostanú pripojené len dažďové.  

Poslanec V. Foľk dodal, že ide o funkčný trativod nakoľko jemu dažďová voda z potrubia odchádza 

a nikdy netlačila a nezatápala naspäť.  

Poslanci OZ mali požiadavku zistiť či pri stavbe telocvične neexistuje niekde nejaká projektová 

dokumentácia kde by bolo jasné o čo ide.  

Starostka obce reagovala informáciou, že v minulosti sa stavalo inak a dokumentáciu areálu už 

dohľadávali avšak v dobe keď sa škola a telocvičňa stavala, bola v štátnej správe Miestneho národného 

výberu (MNV), dokumentácia areálu školy a stavby telocvične na obci nie je a ani informácia o tom, že 

tade niečo ide. Škola bola postavená v roku 1959 až v roku 1993 boli delimitované školy a škôlky 

obciam a mestám.  
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Starostka pokračovala a naviedla k hlavnej otázke tohto bodu, ktorou je obstaranie/neobstaranie 

trasovania tohto neznámeho kanalizačného vedenia. Komunikovala s fi KHB, s.r.o. Lučenec na čistenie, 

monitoring a vyhľadanie splaškovej kanalizácie. Ich predložená cenová ponuka za službu nebude 

kumulovane lacnou záležitosťou. Cenová ponuka za výkon čistenia potrubia vysokotlakovým vodným 

zariadením 4,00 € za 1 m, čistenie potrubia vysokotlakovým vodným zariadením v prípade upchatia 

potrubia v celom profile (prerážanie) 100,00 € za 1 hod., monitoring potrubia inšpekčným kamerovým 

systémom so záznamom 2,90 € za 1 m, Vyhľadanie trasy kanalizačného potrubia uloženého v zemi do 

3,5 m 36,00 € za 1 hod., Doprava-kamerovacie auto a auto s vysokotlakovým zariadením 0,63 € za 1 

km. .  

Diskutovali o financiách, možnosti kopania, postupoch a hľadania cesty.  

Poslanec P. Rapčan informoval, že videl na Kraskove, že pán Lubaj z Fľakovej mal nejaké zariadenie, 

kde vedel zamerať hĺbku až do cca 10 metrov, možno by to bolo použiteľné aj pre tento prípad.  

Pán V. Foľk dotazoval, že by sme to svojpomocne mohli skúsiť prekopať aj krtkom, ako vie obec či 

DHZO Rimavská Baňa disponuje krtkom.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová vyjadrila svoj názor nedať trasovať a vyhľadávať vedenie kanalizácie.  

Ostatní poslanci boli toho istého názoru skúsia to odkonzultovať a budú nápomocní. Rozhodli 

neuznášať sa o tomto bode.  

Po diskusií poprosili, starostku obce opýtať sa p. Lubaja či by vedel byť súčinný pri zisťovaní a či by 

v tejto veci pomohol. Prípadne potom by komunikovala s p. Paššákom alebo pánom Lukášom Belkom, 

ktorý je plynár a možno by to vedel aj on zamerať.  

 

K bodu 9 

Prešli k doplnenej téme bodu „Dláždenie nádvoria hasičskej zbrojnice“. Myšlienka dláždenia 

priestoru pred hasičskou zbrojnicou vzišla z dôvodu budúcich prebiehajúcich prác na „Novostavbe 

chodníka“. Starostka obce komunikovala so stavbyvedúcim fi KAPE Plus, s.r.o. pánom Nagyferencom. 

Nepoužité dlažbové kocky sú už niekoľko rokov za hasičskou zbrojnicou a čakajú na použitie avšak 

nedokážu pokryť celú výmeru plochy. Zdôraznila, že teraz je príležitosť na realizáciu niekoľkoročného 

zámeru, vydláždiť priestor vstupu pred hasičskou zbrojnicou, pomocou vybratých nepoužitých 

dlažbových kociek z pod detského ihriska z námestia pred obecným úradom.  

Stavebná firma ponúkla svoje stavebné práce za dláždenie nádvoria o výmere 107 m2 ich ponuka je 

70 € za 1 m2, nakoľko časť dlažby na plochu máme z celkovej ceny za plochu nám ju odpočítajú. 

Nevieme ale koľko m2 dlažby máme k dispozícií. Počítajme však s výdavkom cca 7 000 €. 

Diskutovali o spevnení plochy, nakoľko bude využívaná najmä na IVECO Daily, ktoré je ťažké.  

Starostka informovala o návrhu stavbyvedúceho na dlažbu. Namiesto kladenia dlažby priamo na 

piesok navrhuje použitie kombinácie štrku zmiešaného s cementom. Aby sa zabezpečila pevnosť a 

dlhodobá udržateľnosť, plánuje sa vloženie kary-rohože a následné spevnenie buď valcom alebo 

vibračnou doskou najmä pred prvou a druhou bránou, kde zvyknú stáť autá.  

 Poslanci OZ informácie od starostky obce prerokovali a schválili s financovaním dláždenia nádvoria 

hasičskej zbrojnice z vlastných zdrojov obce.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 53/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Poslanec J. Kubaliak mal otázku, či bude chodník vyvýšený.  

Starostka obce informovala, že bude chodník zvýšený ale chodník bude s nájazdovými obrubníkmi, 

tak ako aj pri rodinnom dome Slávikovcov a Slovákovcov aby mali prístup k ich nehnuteľnostiam.  

 

K bodu 10 

Na úvod doplneného bodu starostka obce informovala aktuálnom stave a nových informáciách 

ohľadom plánu „Rekonštrukcie bývalej evanjelickej fary pre účely vybudovania návštevníckeho centra 

gotickej cesty v Malohonte“. Už na predchádzajúcom zasadnutí poslanci OZ hlasovali o tom, že našim 

zámerom v obci je zrekonštruovať evanjelickú faru. Informovala o uskutočnenom pracovnom stretnutí, 

na ktorom pracovná skupina diskutovala o projektovom zámere. Stretnutie sa konalo 7. februára 2023 

Poďakovala poslancovi Igorovi Bagačkovi, ktorý zastupoval poslancov na prvom spoločnom stretnutí.  
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Starostka obce informovala poslancov OZ o pozitívnej zhode k zámeru vybudovania a zriadenia 

„Návštevníckeho centra“ u pracovnej skupiny, ktorá sa stretnutia zúčastnila. Prítomná pracovná skupina 

zložená zo starostov a zástupcov dotknutých obcí, ECAV Rimavské Brezovo, zástupcov OOCR, Krajskej 

organizácie cestovného ruchu, VÚC, OZ Gotická cesta, MAS, GMM Rimavská Sobota, má za úlohu 

navrhnúť do ďalšieho stretnutia, skúsených projektových architektov, ktorých následne obec osloví. 

Výstupom diskusie pracovnej skupiny je aj to, že ak chceme vybudovať centrum Gotickej cesty je 

potrebné nájsť skúseného projektového inžiniera, niekoho na spracovanie nadčasového interiérového 

vybavenia, expozície a expozičného libreta so SMART riešením.  

Ďalej pokračovala s oboznámením o finančnom predpoklade za vypracovanú PD. Podľa zistení  

skúsených z pracovnej skupiny, bude dokumentácia obec stáť v rozpätí odhadom od 3 300 € - 10 000 €. 

Keďže, ide o spoločný zámer a financovanie by pre malý rozpočet obce bola veľká finančná záťaž, obec 

bude hľadať externé zdroje financovania. Na začiatok budeme žiadať o finančný príspevok na PD 

z rozpočtu OOCR Gemer. To či bude naša žiadosť priechodná a či budeme podporený, nevieme. 

V prípade ak aj budeme podporený, pôjde o max. sumu 5 000 € a preto potrebujeme viacero externých 

poskytovateľov.  

Informovala o zatiaľ odporučených a navrhovaných architektoch, ktorý by projektovú dokumentáciu 

vedeli spracovať. Navrhnutá fi ProART projektová kancelária Ing. Zsolta Pappa, s ktorou už obec 

úspešne spolupracovala na vytváraní stavebnej dokumentácie v roku 2022, ponúka zvýhodnenú cenu za 

navrhnutie interiéru, dátových rozvodov a internetových sietí, SMART riešenia. Ceny by bola približne 

3 330 €. Ďalšia navrhovaná firma je YOUNG S. architekti Ing. arch. Jozef Bátor, Phd.. Podľa zistení má 

firma skúsenosti pri projektovaní zážitkového múzea Littera, ktorá vznikla v budove bývaného prvého 

slovenského literárneho gymnázia v Revúcej. Projektovanie by vyšlo odhadom cca 9 800 €. Ďalším 

návrhom je Ústav technológií a inovácií s.r.o., Bratislava, ktorých postup je pri projektovaní taký, že 

najskôr by nám bezplatne vyhotovili návrh resp. vizualizáciu, ktorú by odprezentovali a ak by sme 

s návrhom boli spokojní, vypracovanie kompletného dokumentu by bolo v cene závislej od plochy fary 

cca 120 € - 180 € za m2.  

Konštatovala, že tento bod nie je o výbere projektanta ale o informovaní poslancov o pokroku 

a aktuálnom zbieraní návrhov potenciálnych projektantov na interiér a expozičné libreto, ktorých 

následne oslovíme na podanie ich návrhov riešenia. Pokračovala, že ide o zodpovednú prácu a ďalšie 

pracovné stretnutie k tejto téme bude 7. marca o 13:30 hod., na ktoré pozíva poslancov, ktorý by sa 

chceli zúčastniť. 

Na záver tohto bodu starostka obce informovala, že nasledujúci deň 28. februára 2023 o 9:00 hod. je 

zasadnutie Rady strategicko-plánovacieho regiónu BBSK, kde bol náš projektový zámer rekonštrukcie 

fary na návštevnícke centrum Gotickej cesty. Rada SPR BBSK bude hlasovať o prioritne podporovaných 

projektoch v BBSK z Integrovaných územných investícií (IÚI) v novom období 2022-2027.  

Starostka obce na záver zdôraznila, že hoci by bolo možné začať s realizáciou stavebnej časti, ideálne 

je ale pristúpiť k celkovému a komplexnému riešeniu projektového zámeru. Avšak bez vyhotovenej 

projektovej dokumentácie na interiérovú časť a libreto, projekt nemôže postúpiť do ďalšej fázy.  

 

K bodu 11 

V doplnenom 11 bode spoločne rokovali o doručenej žiadosti predsedníčky Rodičovskej Rady v ZŠ 

s MŠ Juraja Palkoviča v Rimavskej Bani, ktorá obec žiada o príspevok na pokrytie finančných výdavkov 

spojených s vedením bankového účtu rodičovskej rady, na ktorý prijímajú príspevky z 2 % daní.  

Poslanci OZ schválili poskytnutie dotácie pre ZRPŠ pri Základnej škole s materskou školou Juraja 

Palkoviča vo výške 30,00 Eur. 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 54/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 12 

Tento bod bol doplnený do programu na podnet poslanca a veliteľa DHZO Rimavská Baňa pána 

P. Rapčana, ktorý viedol tento bod a informoval prítomných o povinnostiach v zmysle vyhlášky 

Ministerstva vnútra Slovenskej republiky o hasičských jednotkách č 611/2006. Oboznámil poslancov 

a členov DHZO o potrebe vedenia základnej dokumentácie, ktorou je kniha o výkone služby, správy 

https://www.bbsk.sk/strategicko-planovacie-regiony
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o zásahoch, ročný plán a mesačný plán zdokonaľovacej prípravy a záznamy o účasti na zdokonaľovacej 

príprave, dokumentácie o taktických cvičeniach a previerkových cvičení o obsahu činností hasičských 

jednotiek. Vedenie dokumentácie a jej aktualizáciu vykonávajú zamestnanci určení veliteľom hasičskej 

jednotky. Kontrolu vedenia dokumentácie vykonáva veliteľ hasičskej jednotky, ktorý určí aj spôsob jej 

uloženia. Ďalej informoval o odbornej príprave hasičských jednotiek a potrebe každoročného 

hodnotenia všeobecnej fyzickej pripravenosti a príprave, ktorú je podľa vyhlášky potrebné vykonať 

v termíne od 1. augusta do 30. septembra, každoročne.  

Šesť hodinový výcvik členov hasičskej jednotky a tieto skúšky bude po dohode overovať v našej obci 

trojčlenná komisia v zložení predsedkyne, ktorou bude starostka obce, skúseného bývalého hasiča 

P. Krajňáka a veliteľa DHZO Rimavská Baňa pána P. Rapčana.  

Poslanci OZ, niektorí aj z radu členov DHZO Rimavská Baňa, zobrali informácie veliteľa hasičskej 

jednotky o odbornej príprave v zmysle vyhlášky na vedomie.  

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 55/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 13 

V tomto bode prítomní diskutovali o téme možnosti prenájmu obstaraného prívesného vozíka 

RS667YI. Starostka obce informovala, že s myšlienkou prenájmu prišiel poslanec P. Rapčan.  

Poslanec P. Rapčan vyjadril svoj záujem, že by si zobral na starosť samotné vydávanie a kontrolu 

funkčnosti a nepoškodenia pri vrátení vozíka. Bola by to podľa neho pomoc pre občanov obce a vozík 

by bol využívaný.  

Poslanec J. Kubaliak vyjadril svoj pozitívny postoj, avšak dodal, že len v prípade odplaty za 

prenájom. Minimálnu sumu by navrhol aspoň 20 € za deň. Informoval, že zo skúseností vie, že prenájom 

veľkého vozíka u fi Bán, Rimavská Sobota je 12 € na deň za malý vozík a 20 € na deň za veľký vozík.  

Poslanec J. Račák dotazoval, či za takú sumu by to vôbec niekto využil.  

Poslanec I. Bagačka dotazoval, že ak budeme vozík požičiavať za 3 roky bude vozík zničený.  

Starostka obce informovala, že ide nie len o to, kto pri žiadosti od občanov na vypožičanie vozík 

vydá a následne prevezme ale kto bude celú administratívnu agendu viesť, odovzdávať a spravovať 

kľúče ak prídu napr. vo večerných hodinách prípadne cez víkend. Potrebné je uzatvorenie hmotnej 

zodpovednosti, podanie žiadosti a uzatvorenie nájmu a podobne. Bude potrebné to detailne premyslieť.  

Poslankyňa Ing. Alcnauerová sa opýtala, či môže obec prenajímať.  

Starostka obce informovala, že ak by boli v smernici určené podmienky, poplatky, zodpovednosť 

a podobne, môžeme prenajímať, tak ako prenajímame napr. kultúrny dom, vybavenie kuchynky. 

Vedieme o tom evidenciu a zároveň prijímame zálohu a určené poplatky za prenájom.  

Poslanci prerokovali prenájom prívesného vozíka a po prerokovaní schválili doplnenie internej 

„Smernice o úhradách za krátkodobý prenájom hnuteľného a nehnuteľného majetku obce Rimavská 

Baňa“ o prenájom prívesného vozíka RS667YI občanom Rimavskej Bane za 10 € za deň so zaplatením 

zálohou od žiadateľa vo výške 50 € za podmienok, že občan nemá evidovaný záväzok voči obci. Požičiavanie 

bude možné po vopred dohodnutej vzájomnej dohode občana s obecným úradom minimálne deň vopred aby 

to zamestnankyne obce administratívne vybavili. Požičiavať bude možné mimo štvrtkových pracovných dní 

úradu. Nápomocní pri odovzdávaní kľúčov a kontrole, bude aj Koordinátor MOPS.   

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 56/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 14 

Prešli k poslednému doplnenému bodu programu, ktorého predmetom bol podnet od poslanca 

P. Rapčana na prediskutovanie a pripomienkovanie „Smernice o úhradách za krátkodobý prenájom 

hnuteľného a nehnuteľného majetku obce Rimavská Baňa“. Informoval, že Dobrovoľný hasičský zbor 

Rimavská Baňa (DHZ) organizuje každoročne, okrem covid-ového obdobia, hasičský ples prípadne 

katarínsku zábavu. Konštatoval, že v decembri 2022 bola schválená nová smernica, ktorou sa výrazne 

zvýšili poplatky za krátkodobý prenájom organizáciám s plateným vstupným počas zimného obdobia 

230 € a teda aj za organizáciu hasičského plesu v dôsledku zvýšenia cien za energie. Zastával myšlienku, 

že v obci je DHZ jednou z mála dobrovoľných organizácií, ak nie aj jedinou. Z hasičského plesu 2023 

ostáva v pokladni príjem do cca 500 eur po vyplatení 230 eur za prenájom ostane v pokladni cca 250 €, 
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iné príjmy ako z dobrovoľného členského príspevku a plesu nemajú. Preto navrhol poslancom tento 

poplatok upraviť. Skonštatoval, že na zasadnutí, kedy sa smernica schvaľovala nebol z dôvodu 

dlhodobej PN dôsledku jeho úrazu. Ostatné poplatky za prenájom obrusov, prenájom riadu a ostatné 

napr. rozbité vybavenie kuchynky by si z pokladne DHZ samozrejme hradili. 

Poslanci diskutovali. Konštatovali, že funkčné organizácie v obci je DHZ, urbariát a poľovnícke 

združenie a tak navrhli smernicu upraviť tak aby pre tieto organizácie boli poplatky osobitne a to za cenu 

skutočných režijných nákladov na vykurovanie priestorov 30 € na jeden prenajatý deň, cena za elektrickú 

energiu bude určená podľa skutočnej spotreby 

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 57/2023, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 15 

V bode interpelácie poslancov, boli poslanci starostkou obce vyzvaní na podanie ich podnetov 

a otázok. Poslanci nemali žiadne otázky a podnety. 

Starostka obce informovala poslancov o splnomocnení poslanca Igora Bagačku na zasadnutie členov 

spoločenstva Urbariátu, pozemkového spoločenstva Rimavská Bana, nakoľko obec je vlastníkom časti 

pozemkov v urbariáte. Oznámila, že sa rozhodla, pri niektorých záležitostiach o ktorých majú poslanci 

prehľad ich bude po dohode delegovať na zastupovanie obce v daných oblastiach.  

Igor Bagačka, ako člen urbariátu Rimavská Baňa, vopred súhlasil s poverením na zastupovanie obce 

počas schôdze, ktorá sa bude konať 04.03.2023. 

Poslanec J. Kubaliak konštatoval, že čochvíľa a obec bude plánovať a zháňať drevo na Vatru, preto 

požiadal delegovaného poslanca, aby vybavil fúru dreva nakoľko každý člen má nárok na deputát 10 m 

dreva. Vedenie obce následne pristúpilo k záverečnému bodu.  

 

K bodu 16 

Po vyčerpaní programu rokovania 4. zasadnutia obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-

2026, starostka obce Mgr. Elena Polóniová poďakovala všetkým prítomným za účasť. Následne 

vyhlásila zasadnutie za ukončené o 19:00 hod.. 

 

Overovatelia zápisnice:  

 

Vladimír Foľk  

 

 

Ján Račák 

 

 

Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 

 

 

Mgr. Elena Polóniová 

starostka obce 

 

https://www.bing.com/alink/link?url=https%3a%2f%2fwww.urbariatrimbana.eu%2f&source=serp-local&h=7GvuppRxagVBojGAtFRJJq9TkufuRal2X2BD2IUPhug%3d&p=lw_gbt&ig=7CFF8C62607A463BB63EEC4BF9FD9BED&ypid=YN8165x4148473455625644528

